
   

 

1 
 

SW-OR.0012.4.2025 

 

 

Protokół z posiedzenia  

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej  

w dniu 6 lutego 2025 r. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji 

Europejskiej w dniu 19 listopada 2024 r. 

3. Przegląd współpracy z azjatyckimi regionami partnerskimi Województwa 

Śląskiego. 

4. Sprawy różne i zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, otworzył posiedzenie Komisji, przywitał wszystkich zebranych. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 19 listopada 2024 r. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, wobec braku uwag poddał projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 8, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 1). 

 

Ad. 3. 

Przegląd współpracy z azjatyckimi regionami partnerskimi Województwa Śląskiego. 

Dyrektor Departamentu Promocji, Gospodarki i Sportu, pani Celina Pająk, 

przybliżyła współpracę województwa z regionami partnerskimi z Azji: prowincją 

Liaoning w Chinach (porozumienie podpisane w maju 2012 roku), prefekturą Gifu 
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w Japonii (sierpień 2023 roku), Emiratem Abu-Zabi (październik 2023 roku), regionem 

Bengal Zachodni w Indiach (luty 2024 roku). W ramach współpracy województwo 

uczestniczy w targach wraz z firmami z naszego regionu (np. w Dubaju, w Chinach). 

Kontynuujemy współpracę w obszarze kultury (Zespół „Śląsk” – Japonia); organizujemy 

panele gospodarcze w czasie Kongresu Małych i Średnich Przedsiębiorstw. Współpraca 

jest bardzo różna: wizyty studyjne, obecność podczas różnych wydarzeń, spotkania 

z dyplomatami, wyjazdy, dokumenty. 

Planujemy udział w Europejskim Kongresie Gospodarczym również pod kątem 

współpracy zagranicznej; planowana jest wizyta Ambasadora Korei; spotkanie 

z przedstawicielami prefektury Gifu w sprawie przygotowań do EXPO w Osace. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, zapytał o informacje na temat efektów obecności firm z regionu 

u boku województwa podczas licznych wydarzeń. 

Dyrektor Departamentu Promocji, Gospodarki i Sportu, pani Celina Pająk, 

powiedziała, że zawsze są podsumowania, takie dane są dostępne. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Tomasz 

Papaj, poprosił o możliwość przesyłania informacji, które będą omawiane, przed 

posiedzeniem Komisji, tak aby móc się przygotować wcześniej. Zapytał także 

o zrealizowane cele i mierniki. Jakie Województwo Śląskie ma wymierne korzyści ze 

współpracy międzynarodowej? Czy ponieważ Departament zajmuje się też sportem, to 

ten obszar też ujęty jest we współpracy? 

Dyrektor Departamentu Promocji, Gospodarki i Sportu, pani Celina Pająk, 

wyjaśniła, że współpracą zajmuje się Referat Współpracy Międzynarodowej i są to 

kontakty dyplomatyczno-gospodarcze. Porozumienia nie obejmują obszaru sportu. 

W projekcie InterGlobal są mierniki, natomiast konkretne porozumienia nie są 

opomiarowane.  

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Tomasz 

Papaj, zapytał o praktykę w zakresie sprawozdań z podjętych działań i planów na 

przyszłość. 

Dyrektor Departamentu Promocji, Gospodarki i Sportu, pani Celina Pająk, 

potwierdziła, że są sporządzane podsumowania, możemy je udostępnić. Jeśli chodzi 

o kolejne posiedzenia Komisji, jeśli będzie takie oczekiwanie, to możemy przesyłać 

materiały przed posiedzeniem. 
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Kierownik Referatu Współpracy Międzynarodowej w Departamencie Promocji, 

Gospodarki i Sportu, pani Beata Ładoń-Nowosińska, dodała, że corocznie sporządzany 

jest wykaz działań niezbędnych w ramach Raportu o stanie województwa za kolejne lata 

– zestawienie publikowane na stronie internetowej. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, podjął temat umieszczenia w kompetencjach Departamentu również obszaru 

sportu. 

Dyrektor Departamentu Promocji, Gospodarki i Sportu, pani Celina Pająk, 

wyjaśniła, że obszary promocji, gospodarki i sportu są w jednym Departamencie, ale są 

„osobno” – każdy z nich ma swojego wicedyrektora. Te obszary są z jednej strony 

niezależne, z drugiej strony bywa, że się przenikają, ale dzisiejszy temat podlega 

wyłącznie Referatowi Współpracy Międzynarodowej. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani Alina 

Bednarz, zapytała o współpracę Departamentu z Funduszem Górnośląskim. 

W poprzedniej kadencji Sejmiku mówiono, że informacje o efektach współpracy 

międzynarodowej posiada Fundusz Górnośląski. Mieliśmy spotkania Komisji w siedzibie 

Funduszu. 

Dyrektor Departamentu Promocji, Gospodarki i Sportu, pani Celina Pająk, 

wyjaśniła, że Fundusz Górnośląski jest odrębnym podmiotem, ale razem realizujemy 

projekt InterGlobal, uzupełniamy się. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Tomasz 

Papaj, zauważył, że Raport o stanie województwa zawiera informacje ogólne, pytał 

o bardziej szczegółowe sprawozdania w kontekście skuteczności realizacji umów. 

Kierownik Referatu Współpracy Międzynarodowej w Departamencie Promocji, 

Gospodarki i Sportu, pani Beata Ładoń-Nowosińska, powiedziała, że wielokrotnie 

w ramach kontroli zarządczej próbowano „mierzyć” współpracę międzynarodową 

i jedynym sprawdzalnym miernikiem była liczba wydarzeń zrealizowanych w stosunku 

do zaplanowanych. Jednak po sporządzeniu planu na dany rok często pojawiają się nowe 

wydarzenia proponowane przez partnerów i opomiarowanie jest trudne. Budżet nie jest 

planowany na realizację konkretnych porozumień, planowane wydatki nie są 

przyporządkowane konkretnym umowom zagranicznym. Posiedzenia Komisji 

w Funduszu odbywały się w Centrum Internacjonalizacji zorganizowanym w związku 

z projektem Global, a potem InterGlobal. 
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Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Jan 

Kawulok, podkreślił, że kontakty z partnerami zagranicznymi nie będą miały charakteru 

do końca „mierzalnego”, ale wymiana doświadczeń, dyskusje, są nieocenione. Kiedyś było 

tych kontaktów zdecydowanie więcej i w konkretnych obszarach tematycznych: 

gospodarka, służba zdrowia, oświata, ochrona środowiska. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, potwierdził, że zwłaszcza kontakty zagraniczne radnych Sejmiku zostały 

w ostatnich latach ograniczone. Warto wrócić do tego, aby kontakty odbywały się nie 

tylko na szczeblu urzędniczym, ale i na szczeblu politycznym radnych, i przywrócić 

tradycję zaangażowania radnych w kontakty międzynarodowe. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani Alina 

Bednarz, przypomniała o planowanym wyjeździe radnych do Brukseli. 

Wicemarszałek Województwa, pan Leszek Pietraszek, powiedział, że Zarząd 

zastanawia się nad poszczególnymi podpisanymi umowami, wyjazdami, stara się je 

drobiazgowo analizować. Kluczem jest efektywność. W Emiratach pytałem, jakie umowy 

zostały zawarte dzięki tej współpracy i co trzeba zrobić, aby były kolejne. Jest to jedna 

z naszych ról, poza tym naszą rolą jest tworzenie pozytywnego wizerunku województwa, 

budowanie relacji o charakterze kulturalnym, naukowym. Rozmawialiśmy ostatnio 

z Konsulem Generalnym Niemiec o budowaniu relacji i kontaktów popartych w ciągu 

roku konkretnymi wydarzeniami. Będziemy analizować i drobiazgowo wybierać 

kierunki. W lutym lecimy do Niemiec, w marcu do Hiszpanii z przedsiębiorstwami 

górniczymi, będziemy rozmawiać o transformacji. Podmioty, które zabieramy ze sobą na 

targi, nawiązują kontakty, a my staramy się jeszcze bardziej im pomóc, szukać 

efektywności. Ważne jest, że przyjazd firmy z delegacją oficjalną uwiarygadnia i buduje 

pozycję firmy na miejscu. 

 

Ad. 4. 

Sprawy różne i zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, wobec braku pytań i uwag i w związku z wyczerpaniem porządku 

obrad, zamknął posiedzenie Komisji. 
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Paweł Kobyliński 
Przewodniczący Komisji 
Współpracy Zagranicznej 
i Integracji Europejskiej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
Ewa Blondzik 


